
Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 
L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K  št. 12/16 
seje Izvršilnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 15. 6. 2016, ob 15.00, ki je potekala v sejni sobi IJS. 
  
Prisotni: K. Ernestl, I. Falnoga, Z. Jernejc, G. Kramberger, R. Pergarec, J. Pungerčar, T. Ručigaj, M. Štraus, 
G. Tavčar, I. Zajc. 
  
Odsotnost zaradi službenih obveznosti, dopusta ali bolniške odsotnosti so opravičili: R. Bevc, A. Fekonja, 
C. Filipič, M. Gams, M. Koželj, T. Martun. 
  
Na sejo sta bila vabljena tudi B. Črnič in B. Žefran, oba sta svojo odsotnost opravičila. 
  
  
1.         Potrditev točk dnevnega reda in pregled zapisnika zadnje seje 
  
Potrdili smo točke dnevnega reda ter pregledali in dopolnili zapisnik predhodne seje, št. 11/16, z dne 1. 
junija 2016. 
  
2.         Tekoče zadeve 
  
a)         J. Pungerčar je poročal, da je 9. junija »pet pred dvanajsto«, tj. ob 11:55, potekal protest sindikatov 
javnega sektorja. Protestniki, ki so se zbrali pred poslopjem Vlade RS na Gregorčičevi ulici, so 
pokazali svoje nasprotovanje zaradi enostranske opustitve socialnega dialoga in izstopa vlade iz pogajanj 
o plačah, o čemer smo že poročali. Popoldne istega dne je glavne pogajalce sindikatov sprejel tudi 
predsednik vlade RS dr. Miro Cerar. Vodstvo sindikatov je zahtevalo, da se spoštuje dogovor in zaveza 
vlade, podpisana jeseni lansko leto, tako da se varčevalni ukrepi postopno odpravijo do leta 2019. 
Predstavnikom sindikata je bilo obljubljeno, da se bo vladna stran vrnila na pogajanja. 
  
Kot smo na predhodni seji 1. junija 2016 sklenili, smo se protestnega shoda 9. junija 2016, »pet pred 
dvanajsto«, udeležili tudi nekateri sindikalni zaupniki in člani SVIZ/IJS. 
  
b)        I. Zajc in J. Pungerčar sta poročala, da so 2. junija 2016 naslovili odprto pismo na predsednika vlade 
RS dr. Miro Cerarju, kot so se raziskovalci, združeni v Sindikalni konferenci visokega šolstva in znanosti 
Sindikata vzgoje, izobraževanja, znanosti in kulture Slovenije (SVIZ), dogovorili konec meseca maja. Pismo 
je naletelo pri predsedniku vlade na takojšen odziv, saj sta bila J. Pungerčar in I. Zajc že 6. junija 
2016  vabljena na MIZŠ na sestanek k resorni ministrici dr. Maji Makovec Brenčič in državnemu sekretarju 
za znanost dr. Tomažu Bohu. 
  
Na daljšem sestanku sta oba omenjena ministrici in državnemu sekretarju, ki sta ju sprejela in poslušala z 
vso resnostjo, orisala številne težave financiranja znanosti in med drugim izpostavila, da novela Zakona o 
raziskovalni in razvojni dejavnosti še vedno ni pripravljena.  
  
Celotno odprto pismo predsedniku vlade, objavljeno tudi v časopisu Dnevnik,  si lahko preberete na 
spletni povezavi: http://www.sviz.si/novice/3726/0/Dovolite-nam,-da-pomagamo-Sloveniji-na-poti-v-
lepšo-prihodnost! in v prilogi tega zapisnika spodaj. 
  
  

http://www.sviz.si/novice/3726/0/Dovolite-nam,-da-pomagamo-Sloveniji-na-poti-v-lep%C5%A1o-prihodnost
http://www.sviz.si/novice/3726/0/Dovolite-nam,-da-pomagamo-Sloveniji-na-poti-v-lep%C5%A1o-prihodnost


c)         M. Štraus je poročala, da se je 14. junija 2016 udeležila Sekcije ARTD – administrativno-
računovodskih in tehničnih delavcev SVIZ.  B. Štrukelj je člane seznanil s tekočimi dogodki, predvsem, da 
še vedno čakajo termin vlade za nadaljevanje pogajanj. Prisotni so največ razpravljali o anomalijah pri 
uvrstitvi delovnih mest v plačne razrede in pogajanjih za odpravo le-teh, saj menijo, da so delavci v 
najnižjih plačnih razredih, predvsem skupine »J«, kamor sodijo, premalo plačani. Člani, združeni v sekcijo 
ARTD, so se strinjali, da se mora vlada vrniti na pogajanja in jih nadaljevati, pri čemer dajejo predstavnikom 
SVIZ-a vsa pooblastila za nadaljevanje pogajanj. 
  
3.         Obet vroče jeseni 
  
Vlada, ki je sindikatom javnega sektorja obljubila nadaljnja pogajanja, še vedno ni sporočila termina 
naslednjih pogajanj. Glede na dejstvo, da sindikati želijo le izpolnjene zaveze, ki jih je vladna stran 
podpisala lansko jesen, bodo z zahtevami nadaljevali. Kaj bodo sklenili, pa se seveda ne ve. Če bo vladna 
stran odstopala od svojih zavez, se nam obeta vroča jesen, saj bomo sindikati vztrajali na svojih zahtevah. 
Pravzaprav si želimo, da vlada spoštuje in izpolni zaveze, dane s podpisanim dogovorom ob koncu leta 
2015. V nasprotnem primeru nameravamo svoje pravice braniti tudi s splošno stavko, v katero pa bi bili 
vključeni vsi sindikati tako javnega kot tudi vsaj nekateri iz gospodarskega sektorja, saj menimo, da gre v 
mnogih primerih za skupne pravice zaposlenih, ki nam jih želijo politiki omejevati. 
  
4.         Razno 
  
a)      Prejeli smo vprašanje člana SVIZ/IJS, kakšen vpliv ima SVIZ Slovenije na poslovanje in nadzor Delavske 
hranilnice. Boji se namreč, da Delavska hranilnica zaradi svoje hitre rasti ne bi zabredla v poslovne težave. 
Sprejeli smo spodnji sklep. 
  
Sklep 1:  Na glavnega tajnika oz. vodstvo SVIZ Slovenije bomo naslovili dopis. V njem jih bomo pozvali, da 
nam med drugim pojasnijo, kakšna je začrtana strategija poslovanja Delavske hranilnice, kako imenujejo 
člane Nadzornega sveta in kakšne kompetence imajo imenovani na to funkcijo. 
  
b)        J. Pungerčar je še povedal, da je 23. junija 2016 vabljen kot predstavnik SVIZ Slovenije – kot 
zamenjava za dr. Danijela Grafenauerja,  ki bo takrat zaradi potovanja v tujino odsoten – na skupno sejo 
Sveta RS za visoko šolstvo in Sveta RS za znanost in tehnologijo. 
  
c)         Na veliko zadovoljstvo udeleženih smo v pomladanskem času uspešno izvedli dva izleta: tri-
dnevnega v Italijo in štiridnevnega na Češko. Jeseni nameravamo izvesti še enodnevni izlet.  Kam in kako 
bomo odpotovali, bodo predlagali naši člani, nato bomo pridobili ustrezne ponudbe. 
  
č)         Letošnji sindikalni piknik je potekal v četrtek, 9. junija 2016, na lokaciji Črnuče – Brnčičeva. Za 
pomoč pri izvedbi piknika se zahvaljujemo vsem, ki sodelovali pri pripravi, razdeljevanju hrane in 
pospravljanju na zaključku, predvsem pa R. Bevcu, B. Bašnecu, S. Korošec, R. Zakrajšku, M. Bizjanu, 
P. Frkalu,  D. Klep in M. Pečarju (slednjemu za glasbo). 
  
Ugotavljamo, da je bilo letos na pikniku manj oseb kot sicer. Predvidevamo, da tudi zato, ker je bilo 
napovedano slabo vreme. 
  
  
Seja je bila končana ob 16.10. 
  



Sejo je vodil: G. Tavčar.                                                                              Zapisnik pripravila:          Metka 
Štraus                                                                                                                                  Zapisnik 
pregledal:         Jože Pungerčar 
  
  
Priloga: Odprto pismo raziskovalcev premierju dr. Miru Cerarju. 
  
  
Ljubljana, 20. 6. 2016 
  
  
Poslano:              - članom IO SVIZ/IJS 
                                - članom NO SVIZ/IJS 
                                - vodstvu IJS 
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
  



  
  
  
  
Odprto pismo raziskovalcev premierju dr. Miru Cerarju, z dne 2. junija 2016: 
  
  
Spoštovani predsednik vlade RS, 
  
raziskovalci in zaposleni v raziskovalnih inštitutih na svojih plečih močno občutimo slabšanje položaja 
znanosti v Sloveniji. Cena ur raziskovalnih programov in projektov ostaja že nekaj let znižana, novih 
projektov je razpisanih zmeraj manj, in še to ne vsako leto. Število odobrenih zaposlitev za mlade 
raziskovalce v zadnjih letih izrazito upada, za opremo in vzdrževanje zgradb še zdaleč ni na voljo dovolj 
sredstev (ali pa jih celo sploh ni). Z zastarelo opremo in podcenjenim, nestabilno financiranim 
raziskovalnim delom nikakor ne bomo mogli slediti vse hitrejšemu razvoju v svetu. 
  
Treba je poudariti, da zaposleni v znanosti nismo neposredni proračunski porabniki: skoraj vsa sredstva za 
plače in delo pri projektih si moramo pridobiti na razpisih v Sloveniji ali Evropi in na trgu. Takšno 
financiranje je daleč od stabilnega in že v osnovi ne more zagotoviti srednje- in dolgoročnega načrtovanja 
ter razvoja znanosti. 
  
Število zaposlenih v znanosti se krči že dlje časa in se bo očitno vsako leto še bolj. Mladih usposobljenih 
raziskovalcev ne moremo zaposlovati, lahko jih zgolj odpuščamo. Z znanjem, ki so ga pridobili na stroške 
naše države, zato odhajajo v tujino in tam prispevajo k dodani vrednosti. V Sloveniji ostajajo slabo plačani 
starejši sodelavci. Povprečna bruto plača zaposlenih v znanosti(plačna skupina H) v letu 2014 je znašala 
1370 evrov (vir: Analiza plačnega sistema javnega sektorja, Ministrstvo za javno upravo, junij 2015, str. 
85). V javnem sektorju to pomeni predzadnje mesto (v primerjavi s plačnimi skupinami v javnem sektorju 
od C do G), ob tem da je izobrazbena struktura zaposlenih v znanosti precej višja, z več doktorji znanosti 
kot kjer koli drugje. 
  
Ob tako skromnem in v zadnjih letih občutno zmanjšanem (za več kot četrtino sredstev) javnem vlaganju 
v znanost žal ne moremo pričakovati izrazitega razvojnega preboja Slovenije. Tega pa država nujno 
potrebuje, če se želi izkopati iz dolgo trajajoče krize ter se konkurenčno razvijati in ne nazadovati. Po 
našem mnenju imamo zaposleni v raziskovalni dejavnosti vsemu navedenemu navkljub trenutno še dovolj 
znanja in volje, da z dodatnim vlaganjem države v razvoj in raziskave pripomoremo k razvoju in blaginji 
Slovenije. Bojimo pa se, da to kmalu ne bo več mogoče, če takšnih vlaganj ne bo. 
  
Da javno izobraževanje od vrtca do univerze in raziskovanje nista poraba, ki jemlje kisik gospodarstvu, 
ampak nujno potrebni investiciji v boljšo prihodnost in kakovostnejše življenje prebivalstva, smo v začetku 
prejšnjega leta slovenskim politikom in odločevalcem sporočili tudi podpisniki peticije Za ohranitev 
kakovostnega javnega izobraževanja in odličnosti raziskovalnega dela. Kar 39-236 državljank in državljanov 
je zlasti vam kot predsedniku vlade takrat že sporočilo, da mora Slovenija v skrbi za ekonomsko 
kompetitivnost in še bolj za dolgoročno kakovost življenja svojih državljank in državljanov nameniti 
izobraževanju, znanosti in kulturi dodatna sredstva, tem področjem priznati njihovo ključno vlogo za 
prihodnost države in jim omogočiti, da ohranijo svojo kakovost in jo še izboljšajo. Opozarjali smo vas, da 
je treba prekiniti prakso vsakoletnega zniževanja sredstev za javno izobraževanje in raziskovanje, in vas 
pozvali, da prenehate krčiti sredstva za javne univerze in raziskovalne inštitute, ki so na robu preživetja, 
ter jim zagotovite ustrezne pogoje za normalno delo. Vašega odgovora in stališč do pozivov iz peticije 



skoraj 40 tisoč njenih podpisnikov ni dočakalo, vseeno pa eno od njenih glavnih sporočil ponavljamo tudi 
tokrat: raziskovanje in izobraževanje - zlasti visokošolsko – nujno potrebujeta dodatna sredstva, da bi 
lahko ohranila svojo kakovost in odličnost ter ju še izboljšala. 
  
Skladno z vsem navedenim vas pozivamo, da se osebno odločno zavzamete za reševanje kritičnih razmer 
v zelo podcenjeni znanosti. Znanost ni strošek, temveč vložek v napredek in blagor Slovenije. Pričakujemo, 
da boste prepoznali pomembnost raziskovalne dejavnosti za nadaljnji uspešen razvoj naše družbe ter nas 
sprejeli na pogovor, na katerem vam bomo podrobneje predstavili naša pričakovanja in z vami izmenjali 
poglede na perspektive slovenske znanosti. 
  
Dovolite nam, da pomagamo Sloveniji na poti v lepšo prihodnost. 
  
S spoštovanjem, 
  
prof. dr. Jože Pungerčar 
podpredsednik predsedstva SK VŠZ 
  
SVIZ, v imenu raziskovalcev v okviru Sindikalne konference visokega šolstva in znanosti (SK VŠZ), 
Sindikat vzgoje, izobraževanja, znanosti in kulture Slovenije (SVIZ) 
 


